
 

 

 

Folketingets Beskæftigelsesudvalg 

lov@ft.dk 

Bent Bøgsted (DF) 

Bent.Bogsted@ft.dk 

 Beskæftigelsesministeriet 

Holmens Kanal 20 

1060 København K 

T +45 72 20 50 00 

E bm@bm.dk 

www.bm.dk 

CVR 10172748 

J.nr. 2021-9441 

29. oktober 2021 
  

Beskæftigelsesudvalget har i brev af 7. oktober 2021 stillet følgende spørgsmål nr. 

8 (alm. del), som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bent 

Bøgsted (DF). 

Spørgsmål nr. 8: 

”ATP´s pressechef oplyser, at investeringer i kapitalfonde i samme periode har gi-

vet et medafkast på godt 2 milliarder kr. og ATP´s investeringsdirektør indrømmer, 

at ”der er kapitalfondsejere, som bliver meget velhavende og nogle får måske 10, 

20 eller 50 millioner kr.”. Pædagogernes Pension har nu taget en principbeslutning 

om, at de ikke ønsker at investere i kapitalfonde, fordi deres omkostninger er for 

høje. Synes ministeren på den baggrund, at den statslige pensionskasse ATP skulle 

følge Pædagogernes Pensionskasse og udfase investeringerne i kapitalfonde, der er 

kendte for store omkostninger og ublu bonusser? 

 

Der henvises til artiklerne: »Opgør om høje bonusser til kapitalfonde rammer pen-

sionshus« på www.ib.dk den 21. september 2021, »ATP forgylder kapitalfondspro-

filer. Danskere får milliardregning« på www.ib.dk den 7. september 2021 og »Me-

die: ATP forgylder profiler i kapitalfonde« i Børsen den 7. september 2021. ” 

Svar: 

Jeg henviser til besvarelsen af BEU alm. del spg. 7. Det er bestyrelsen i ATP, der 

skal vurdere, hvordan de bedst varetager medlemmernes interesser og sikrer real-

værdien af ATP-midlerne. 

 

Venlig hilsen 

Mattias Tesfaye 

Fungerende Beskæftigelsesminister  
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